
 

BRM.0002.3.2023 

P r o t o k ó ł  nr  LXVI/2023 

sesji Rady Miejskiej Inowrocławia, 

odbytej 27 marca 2023 r.  
w Urzędzie Miasta Inowrocławia  

 

........................................................................................................................................ 

 

Ad 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 
 

Tomasz Marcinkowski, Przewodniczący Rady Miejskiej o godz. 1000 otworzył LXVI 

sesję Rady Miejskiej Inowrocławia i po powitaniu radnych oraz zaproszonych gości 

stwierdził, iż w sesji uczestniczy 19 radnych, co wobec ustawowego składu Rady 

wynoszącego 23 osoby, stanowi kworum pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych decyzji i uchwał.  
 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 

Sesji przewodniczył: Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI 
 

Sekretarz obrad: Jacek Bętkowski 

 

Na sesję spóźnili się radni: Grzegorz Olszewski, Ewa Podogrodzka, Dobromir 

Szymański, Jacek Tarczewski.  

 

Ad 2. Propozycje zmian do porządku obrad. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Czy ktoś chciałby wnieść propozycje zmian do porządku obrad?  
 

Damian Polak – Radny RMI: 

Wysoka Rado, chciałbym złożyć wniosek formalny o wycofanie z porządku obrad 

punktu nr 6, tj.: 
 

Przedstawienie projektu stanowiska w sprawie przeznaczenia środków pochodzących 

ze sprzedaży opłat do emisji CO2 na cele związane z transformacją energetyczną: 
 

W tym stanowisku pomylono chyba adresata, ponieważ powinien nim być Prezydent 

Miasta Inowrocławia. Bo nie wiem, gdzie Pan Prezydent był przez ostatnie 20 lat, 

ponieważ w ZEC nie dokonano żadnej, kluczowej inwestycji, która zapobiegłaby 

temu, że Inowrocławianie płacą tak wysoki podatek ETS, ponieważ ZEC cały czas 

opalany jest węglem. I dlaczego Pan nie informuje, dlaczego ten ETS jest taki wysoki? 

Bo to formacja, z którą Pan sympatyzuje, w której jest koalicja, jest platforma 

obywatelska, która naciska, żeby inwestować w odnawialne źródła energii, zielone 

źródła energii. A dlaczego w Inowrocławiu tego nie robimy? Pan Prezydent chyba 

w tym roku albo rok temu obudził się, bo ZEC otrzymał dotację z NFOŚiGW, 

tj. 10 milionów, do tego dostał 10 milionów preferencyjnej pożyczki na zmianę źródła 

ogrzewania, zasilania na gazowe. To jest bardzo fajna inwestycja. Dodatkowo mamy 
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16 milionów też dotacji na odwiert geotermalny, ale gdyby te działania były wykonane 

wcześniej to teraz nie mielibyśmy tego problemu, Inowrocławianie nie płaciliby takich 

pieniędzy za emisję CO2 . 

 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Gdyby Pana formacja polityczna nie przejadała pieniędzy, które powinna przeznaczać 

na transformację energetyczną to pewnie tych problemów by nie było.  
 

Ryszard Brejza – Prezydent Miasta Inowrocławia: 

ad vocem 

Do pewnego momentu za te sprawy związane z inwestycjami proekologicznymi 

odpowiadał Pana doskonały kolega, mój ówczesny zastępca Ireneusz Stachowiak. 

Dopiero jak odszedł to rozpoczęły się prace inspirujące w zakresie inwestycji 

proekologicznych w Inowrocławiu w takim kierunku, aby przygotować się do 

inwestycji proekologicznych, które pozwolą na dostosowanie się do wymogów 

obowiązujących w Polsce. I my już przygotowani byliśmy w 2018 r. i od tego 

momentu wnioskowaliśmy o dofinansowanie tych inwestycji z Narodowego Funduszu 

Ochrony Środowiska i takiego wsparcia nie uzyskaliśmy. Narodowy Fundusz 

Ochrony Środowiska jest instytucją, w której największy wpływ ma Pana środowisko, 

Panie radny Polak. Pan o tym doskonale wie. My środków nie uzyskiwaliśmy przez 

wiele lat na tego typu inwestycje. Środków wsparcia na to, aby odstąpić od miału 

węglowego, jako podstawowego surowca służącego do produkcji ciepła w Zakładzie 

Energetyki Cieplnej w Inowrocławiu. Wiele lat trwały starania, oczekiwania i wiele 

lat upłynęło na skutek polityki, jaką stosuje Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska 

i rząd w Polsce, aby móc pozyskać chociaż część tych środków potrzebnych  

i niezbędnych na inwestycje w tej chwili, jakie Pan wspomniał, że wreszcie 

pozyskaliśmy. Generalnie w skali kraju z tytułu emisji certyfikatów CO2 rząd 

przeznacza z pozyskanych środków około połowy środków poprzez Narodowy 

Fundusz Ochrony Środowiska, głównie na wsparcie dla inwestycji proekologicznych. 

Natomiast pozostałą połowę środków, miliardy złotych przekazuje – właśnie, na co 

przekazuje, na jakie zadania … . 
 

(nagranie z obrad sesji zawierające pełną wypowiedź Prezydenta udostępniono na stronie 

internetowej: bip.inowroclaw.pl) 
 

Damian Polak – Radny RMI: 

ad vocem do wypowiedzi Pana Prezydenta. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Poinformował radnego, że w tym punkcie nie ma możliwości zabrania głosu w trybie 

ad vocem. 
 

Damian Polak – Radny RMI: 

Podtrzymał złożony wniosek formalny.  
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Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Przystępujemy do głosowania. 
 

Głosowanie  1 – za przyjęciem wniosku formalnego i usunięciem punktu 6 z porządku 

obrad.  
 

Wynik głosowania: za -  5, przeciw – 14, wstrzym. się – 0. 
 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 2 do protokołu. 
 

Rada wniosek odrzuciła.  
 

Stwierdzam, że Rada obradować będzie zgodnie z przesłanym porządkiem obrad. 
 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 

2. Propozycje zmian do porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu LXV sesji Rady Miejskiej Inowrocławia.  

4. Wybór sekretarza obrad. 

5. Informacja o pracy Prezydenta Miasta Inowrocławia, w tym z wykonania uchwał 

Rady Miejskiej Inowrocławia. 

6. Przedstawienie projektu stanowiska w sprawie przeznaczenia środków 

pochodzących ze sprzedaży opłat do emisji CO2 na cele związane z transformacją 

energetyczną: 

− wystąpienie Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego, 

Bezpieczeństwa Obywateli i Ochrony Środowiska, 

− zapytania do projektu uchwały i dyskusja, 

− głosowanie. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu Miasta Inowrocławia na rok 2023: 

− wystąpienie Skarbnika Miasta Inowrocławia, 

− wystąpienie Przewodniczącej Komisji Budżetu i Finansów, 

− zapytania do projektu uchwały i dyskusja, 

− głosowanie. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Miasta Inowrocławia na lata 2023-2034: 

 – jak w punkcie 7. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia 

regulaminów obiektów i urządzeń użyteczności publicznej na terenie Miasta 

Inowrocławia, w tym oddanych w trwały zarząd: 

− wystąpienie Naczelnika Wydziału Oświaty i Sportu, 

− wystąpienie Przewodniczącego Komisji Sportu i Młodzieży, 

− wystąpienie Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego, 

Bezpieczeństwa Obywateli i Ochrony Środowiska, 

− zapytania do projektu uchwały i dyskusja, 

− głosowanie. 

http://bip.inowroclaw.pl/bip_download.php?id=32309
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10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad, trybu 

przyznawania i pozbawiania oraz rodzajów i wysokości stypendiów sportowych 

dla osób fizycznych za osiągnięte wyniki sportowe: 

− wystąpienie Naczelnika Wydziału Oświaty i Sportu, 

− wystąpienie Przewodniczącego Komisji Sportu i Młodzieży, 

− zapytania do projektu uchwały i dyskusja, 

− głosowanie. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności 

merytorycznej Biblioteki Miejskiej im. Jana Kasprowicza w Inowrocławiu za 

2022 r.: 

− wystąpienie Naczelnika Wydziału Kultury, Promocji i Komunikacji 

Społecznej, 

− wystąpienie Przewodniczącej Komisji Oświaty i Kultury,  

− zapytania do projektu uchwały i dyskusja, 

− głosowanie. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności 

merytorycznej Kujawskiego Centrum Kultury w Inowrocławiu za 2022 r.: 

− jak w punkcie 11. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji 

zadań z zakresu wspierania rodziny w 2022 r. wraz z wykazem potrzeb na 2023 r.: 

− wystąpienie Naczelnika Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia, 

− wystąpienie Przewodniczącej Komisji Zdrowia, Rodziny i Pomocy 

Społecznej, 

− wystąpienie Przewodniczącej Komisji Budżetu i Finansów, 

− zapytania do projektu uchwały i dyskusja, 

− głosowanie. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia raportu z wykonania w 2022 

r. Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2022-2025 i efektów jego realizacji: 

− wystąpienie Naczelnika Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia, 

− wystąpienie Przewodniczącej Komisji Zdrowia, Rodziny i Pomocy 

Społecznej, 

− wystąpienie Przewodniczącej Komisji Budżetu i Finansów, 

− zapytania do projektu uchwały i dyskusja, 

− głosowanie. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 

Miasta Inowrocławia na 2023 r.: 

− wystąpienie Naczelnika Wydziału Gospodarki Komunalnej, Środowiska  

i Rolnictwa, 

− wystąpienie Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego, 

Bezpieczeństwa Obywateli i Ochrony Środowiska, 

− wystąpienie Przewodniczącej Komisji Budżetu i Finansów, 
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− zapytania do projektu uchwały i dyskusja, 

− głosowanie. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zaliczenia ulic do 

kategorii dróg gminnych i ustalenia ich przebiegu: 

− wystąpienie Naczelnika Wydziału Dróg i Transportu, 

− wystąpienie Przewodniczącego Komisji Ładu Przestrzennego, Gospodarki 

Nieruchomościami i Spraw Mieszkaniowych, 

− zapytania do projektu uchwały i dyskusja, 

− głosowanie. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Miasta Inowrocławia dla 

obszaru położonego w rejonie ulic: Świętokrzyskiej i Studziennej: 

− wystąpienie Naczelnika Wydziału Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomości, 

− wystąpienie Przewodniczącego Komisji Ładu Przestrzennego, Gospodarki 

Nieruchomościami i Spraw Mieszkaniowych, 

− zapytania do projektu uchwały i dyskusja, 

− głosowanie.  

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Miasta Inowrocławia dla 

obszaru położonego w rejonie ul. Świętokrzyskiej – Teatr Letni: 

− wystąpienie Naczelnika Wydziału Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomości, 

− wystąpienie Przewodniczącego Komisji Ładu Przestrzennego, Gospodarki 

Nieruchomościami i Spraw Mieszkaniowych, 

− wystąpienie Przewodniczącej Komisji Uzdrowiskowej, 

− zapytania do projektu uchwały i dyskusja, 

− głosowanie. 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Miasta Inowrocławia dla 

obszaru położonego w rejonie ulic: Przypadek, Poprzecznej i Biskupa Antoniego 

Laubitza: 

− wystąpienie Naczelnika Wydziału Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomości, 

− wystąpienie Przewodniczącego Komisji Ładu Przestrzennego, Gospodarki 

Nieruchomościami i Spraw Mieszkaniowych, 

− zapytania do projektu uchwały i dyskusja, 

− głosowanie.  

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy: 

− wystąpienie Naczelnika Wydziału Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomości, 

− wystąpienie Przewodniczącego Komisji Statutowej i Nazewnictwa, 

− zapytania do projektu uchwały i dyskusja, 

− głosowanie.  

21. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi:  

− wystąpienie Przewodniczącej Komisji Skarg, Wniosków i Petycji,  

− zapytania do projektu uchwały i dyskusja,  
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− głosowanie. 

22. Wolne wnioski i informacje bieżące. 

23. Zakończenie obrad. 

 

Ad 3. Przyjęcie protokołu z LXV sesji Rady Miejskiej Inowrocławia: 
 

Maciej Basiński – sekretarz obrad LXV sesji Rady Miejskiej Inowrocławia z 27 lutego 

2023 r. : 

Poinformował, że zapoznał się z protokołem, złożył podpis i wnosi o jego przyjęcie. 
 

Głosowanie  2 - Przyjęcie protokołu z LXV sesji Rady Miejskiej Inowrocławia: 
 

Wynik głosowania: za -  19, przeciw – 0, wstrzym. się – 0. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 3 do protokołu. 

 

Ad 4.  Wybór sekretarza obrad: 
   

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Na sekretarza obrad proponuję pana radnego Jacka Bętkowskiego. 
 

Czy są inne propozycje? Nie widzę. Czy pan radny wyraża zgodę? 
 

Jacek Bętkowski – Radny RMI: 

Tak, wyrażam zgodę. 
 

Głosowanie 3  -  wybór sekretarza obrad (Jacek Bętkowski):  
 

Wynik głosowania: za -  18, przeciw – 0, wstrzym. się – 1. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 4 do protokołu. 
 

Sekretarzem obrad został pan radny Jacek Bętkowski. 

 

Ad 5. Informacja o pracy Prezydenta Miasta Inowrocławia, w tym z wykonania 

uchwał Rady Miejskiej Inowrocławia: 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Informację tę otrzymaliście Państwo na piśmie wraz z materiałami na sesję. Zapytania 

do informacji radni mogli i mogą składać na piśmie. 
 

Ad 6. Przyjęcie stanowiska w sprawie przeznaczenia środków pochodzących ze 

sprzedaży opłat do emisji CO2 na cele związane z transformacją energetyczną: 
 

Grzegorz Piński – Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Bezpieczeństwa 

Obywateli i Ochrony Środowiska: 

Odczytał stanowisko w sprawie przeznaczenia środków pochodzących ze sprzedaży 

opłat do emisji CO2 na cele związane z transformacją energetyczną o treści: 

§ 1. Wyraża się stanowisko: „W latach 2017-2022 mieszkańcy Inowrocławia za 

pośrednictwem miejskiej ciepłowni wpłacili blisko 72 mln zł tytułem opłat za 

http://bip.inowroclaw.pl/bip_download.php?id=32309
http://bip.inowroclaw.pl/bip_download.php?id=32314
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uprawnienia do emisji CO2. Zgodnie z prawem Unii Europejskiej, Rząd powinien nie 

mniej niż 50% środków ze sprzedaży certyfikatu przeznaczyć na inwestycje 

proekologiczne. Naszym zdaniem, powinien przekazać 100%, bo takie są potrzeby. 

Pozwoli to na przeprowadzenie inwestycji, które uniezależnią miejską Spółkę od 

węgla i opłat od emisji, odciążając tym samym budżety domowe inowrocławian. 

Wykorzystanie środków na ten cel sprawi, że mieszkańcy Inowrocławia zapłacą ok. 1 

tysiąc złotych mniej za opłaty za ciepło rocznie (średnia za mieszkanie 50 m2). Troska 

o naszych mieszkańców wymaga poparcia regulacji, które obniżą koszty energii  

i ciepła dla inowrocławskich rodzin.”.  

§ 2. Rada Miejska Inowrocławia apeluje do Rządu o niezwłoczne przekazanie 

do budżetu Miasta Inowrocławia środków, które wpłacili mieszkańcy Inowrocławia 

do budżetu Państwa tytułem opłat za uprawnienia do emisji CO2. Pozwoli to na 

przeprowadzenie ekologicznych inwestycji, wymianę źródła energii w miejskiej 

ciepłowni na ekologiczne i uwolni mieszkańców Inowrocławia od konieczności 

ponoszenia dodatkowych opłat związanych z uprawnieniami do emisji CO2. 

§ 3. Zobowiązuje się Prezydenta Miasta Inowrocławia do przesłania stanowiska 

i apelu  do Prezydenta RP, Marszałka Sejmu RP, Marszałka Senatu RP, Prezesa Rady 

Ministrów, Ministra Klimatu i Środowiska.  
 

Zapytania do projektu stanowiska i dyskusja:   

Nie było. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytania do projektu stanowiska i dyskusja. Przystępujemy do 

głosowania. 
 

Głosowanie 4 – za przyjęciem stanowiska w sprawie przeznaczenia środków 

pochodzących ze sprzedaży opłat do emisji CO2 na cele związane z transformacją 

energetyczną. 
 

Wynik głosowania: za -  15, przeciw – 0, wstrzym. się – 0. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 5 do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła stanowisko nr LXVI/1/2023 w sprawie 

przeznaczenia środków pochodzących ze sprzedaży opłat do emisji CO2 na cele 

związane z transformacją energetyczną. 

 

Ad 7. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia budżetu Miasta Inowrocławia na rok 2023. 
 

Dorota Rutkowska– Skarbnik Miasta Inowrocławia: 

Przedstawiła projekt uchwały wraz z autopoprawkami.  
 

Maria Stępniowska – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów: 

Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt 

uchwały.  
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Zapytania do projektu uchwały i dyskusja:  

Nie było. 
 

Ryszard Brejza – Prezydent Miasta Inowrocławia: 

Panie Przewodniczący, wysoka Rado, Szanowni Państwo. Mam zapytanie do Państwa 

radnych, czy na pewno nie macie Państwo żadnych pytań w sprawie tej uchwały? 

Mam pytanie do radnych PiS-u, czy na pewno nie macie żadnych pytań? Czytaliście 

projekt tej uchwały na chwilę przed głosowaniem? Nie ma odpowiedzi. Upewniam 

się, bo sytuacja jest bardzo poważna. Otóż kilka tygodni temu przyjmowaliśmy 

podobną uchwałę o zmianie budżetu, gdzie radni PiS-u byli przeciwni jej przyjęciu. 

Byli przeciwni przyjęciu do naszego budżetu kwoty ponad 200 tysięcy złotych 

przekazanych nam przez rząd, tak jak przekazywanych podobnych kwot do innych 

miast, do mieszkańców uznając, że te pieniądze są niepotrzebne. Dopiero z lokalnej 

gazety dowiedziałem się w miniony piątek o uzasadnieniu tej decyzji, dlaczego 

inowrocławscy radni PiS na poprzedniej sesji w podobnej sprawie głosowali 

przeciwko. Jeden z nich miał oświadczyć – tak gazeta podaje – ze względu na to, że 

są radni PiS w Inowrocławiu przeciwko podwyższaniu podatków dla Inowrocławian.  

W związku z tym głosują przeciwko przyjmowaniu dla Inowrocławian pieniędzy 

przekazywanych przez rząd na kształcenie dzieci z Ukrainy w szkołach 

inowrocławskich przez nauczycieli inowrocławskich. Czyli inaczej mówiąc uznają 

radni PiS, że nauczycielom w szkołach inowrocławskich powinni płacić 

Inowrocławianie ze swoich podatków, ale których podwyższać nie można, bo są 

przeciwko … .  
 

(nagranie z obrad sesji zawierające pełną wypowiedź Prezydenta udostępniono na stronie 

internetowej: bip.inowroclaw.pl) 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytania do projektu uchwały i dyskusja. Przystępujemy do 

głosowania. 
 

Głosowanie 5 – za podjęciem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu Miasta Inowrocławia na rok 2023. 
 

Wynik głosowania: za -  16, przeciw – 4, wstrzym. się – 0. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 6 do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr LXVI/574/2023 zmieniającą uchwałę 

w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Inowrocławia na rok 2023. 

 

Ad 8. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Inowrocławia na lata 2023-2034. 
 

Dorota Rutkowska– Skarbnik Miasta Inowrocławia: 

Przedstawiła projekt uchwały wraz z autopoprawkami.  
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Maria Stępniowska – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów: 

Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt 

uchwały.  
 

Zapytania do projektu uchwały i dyskusja:  

Głos zabrali radni: Damian Polak, Patryk Kaźmierczak. 
 

Damian Polak – Radny RMI: 

Wysoka Rado, Pani Skarbnik mam takie pytanie, czy w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Miasta Inowrocławia zawarte są subwencje, jakie Inowrocławianie  

i Miasto Inowrocław otrzymuje z rządu?  

 

Z sali dobiegł głos potwierdzający na zadane pytanie radnego.  

 

Damian Polak – Radny RMI: 

To jeśli są te subwencje, to dlaczego Posłowie Platformy Obywatelskiej i Pani Poseł 

Łośko nie chciała, żeby Inowrocławianie tych pieniędzy dostali, bo głosowała 

przeciwko budżetowi Państwa na 2023 r. Idąc tokiem rozumowania Pana radnego 

Kaźmierczaka to nie chciała tych pieniędzy. Nie chciała na edukację, na utrzymanie 

Miasta, nie chciała subwencji.  
 

Patryk Kaźmierczak – Radny RMI: 

Mogę tylko za siebie powiedzieć i mogę też powiedzieć w imieniu Pani Poseł to, że 

Pani Poseł popiera to co ja tutaj popieram. W latach 2019-2023, tylko na samym 

bałaganie podatkowym nasze Miasto traci 59 milionów złotych, a te środki powinny 

służyć na inwestycje, na ulice, na drogi, chodniki, na ich oświetlenie, na 

stowarzyszenia sportowe. I to, żeby Miasto nie było pozbawiane tych środków było 

popierane zarówno przez Panią Poseł, jak i przez Pana Senatora Krzysztofa Brejzę. 

Także ja przepraszam, że tak poza tematem, ale zostałem wywołany i myślę, że 

powinna Pana radnego ta odpowiedź satysfakcjonować. Chyba, że chce powiedzieć, 

dlaczego rząd pozbawił nasze Miasto tych 59 milionów złotych, i dlaczego nie ma 

tych pieniędzy na inwestycje i na te pozostałe rzeczy, o których mówiłem.   
 

Damian Polak – Radny RMI: 

ad vocem 

Chciałbym tylko podziękować Panu Wiceprzewodniczącemu Kaźmierczakowi, że 

przyznał mi rację, bo Pani Poseł była przeciwko tym pieniądzom.  

 

Patryk Kaźmierczak-radny RMI: 

Panie radny to chyba żyjemy, w jakiejś alternatywnej rzeczywistości. Najwyraźniej 

Pan usłyszał coś, czego nie słyszeli inni. Czy ktoś z Państwa słyszał, żebym powiedział 

dokładnie takie słowa, o których mówił Pan radny Polak? 
 

Z sali dobiegł głos przeczący na zadane pytanie radnego.  
 

Innych pytań nie było. 
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Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytania do projektu uchwały i dyskusja. Przystępujemy do 

głosowania. 
 

Głosowanie 6 – za podjęciem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej  Miasta Inowrocławia na lata 2023-2034. 
 

Wynik głosowania: za -  17, przeciw – 6, wstrzym. się – 0. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 7 do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr LXVI/575/2023 zmieniającą uchwałę 

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023-2034. 
 

Ryszard Brejza – Prezydent Miasta Inowrocławia: 

Proszę Państwa, z przykrością odbieram wyniki głosowań tych dwóch ostatnich 

uchwał. Z przykrością odbieram wolę nieprzyjęcia środków dla mieszkańców 

Inowrocławia, które pozwoliłoby na przekazanie, na pokrycie kosztów kształcenia 

dzieci ukraińskich również. I w tej chwili 208 tysięcy oraz 166 tysięcy na dodatek 

energetyczny, jako wyrazili Państwo PiS głosując przeciwko temu. Odbieram to, jako 

działanie na szkodę mieszkańców Inowrocławia i na szkodę Miasta Inowrocławia.   
 

Ad 9. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia 

regulaminów obiektów i urządzeń użyteczności publicznej na terenie Miasta 

Inowrocławia, w tym oddanych w trwały zarząd: 
 

Magdalena Kaiser – Naczelnik Wydziału Oświaty i Sportu: 

Przedstawiła projekt uchwały.  
 

Waldemar Kwiatkowski – Przewodniczący Komisji Sportu i Młodzieży: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały.  
 

Grzegorz Piński – Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Bezpieczeństwa 

Obywateli i Ochrony Środowiska: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały.  
 

Zapytania do projektu uchwały i dyskusja:   

Nie było. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytania do projektu uchwały i dyskusja. Przystępujemy do 

głosowania. 
 

Głosowanie 7 – za podjęciem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia 

regulaminów obiektów i urządzeń użyteczności publicznej na terenie Miasta 

Inowrocławia, w tym oddanych w trwały zarząd. 
 

Wynik głosowania: za -  23, przeciw – 0, wstrzym. się – 0. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 8 do protokołu. 
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Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr LXVI/576/2023 zmieniającą uchwałę 

w sprawie ustalenia regulaminów obiektów i urządzeń użyteczności publicznej na 

terenie Miasta Inowrocławia, w tym oddanych w trwały zarząd. 

 

Ad 10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia szczegółowych 

zasad, trybu przyznawania i pozbawiania oraz rodzajów i wysokości stypendiów 

sportowych dla osób fizycznych za osiągnięte wyniki sportowe: 
 

Magdalena Kaiser – Naczelnik Wydziału Oświaty i Sportu: 

Przedstawiła projekt uchwały.  
 

Waldemar Kwiatkowski – Przewodniczący Komisji Sportu i Młodzieży: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały.  
 

Zapytania do projektu uchwały i dyskusja:   

Głos zabrali radni: Elżbieta Jardanowska, Damian Polak. 
 

Elżbieta Jardanowska – Radna RMI: 

Wraz z Komisją Rewizyjną byliśmy na kontroli u Pani Naczelnik w sprawie tego 

projektu uchwały i powiem szczerze, że bardzo się cieszę, że został opracowany nowy 

projekt. Wiem, że długo Państwo pracowaliście nad nim i zawiera on wszystkie 

poprawki, które jeśli ktoś interesował się tym problemem do Państwa przekazał. Także 

bardzo za to dziękuję, bo rzeczywiście widać, że jest to dokument wypracowany  

w oparciu o opinie nie tylko osób, które miały wpływ, jak Komisja Sportu, ale te które 

po prostu chciały coś wnieść do tego projektu uchwały za co jeszcze raz bardzo 

dziękuję. Jest ono jeszcze bardziej czytelne od poprzedniego projektu. Z pewnością 

daje obraz, kiedy można po to stypendium wystąpić i kiedy się je przyznaje. Cenna 

jest również możliwość powołania tej komisji. Naprawdę jest to bardzo czytelny  

i przejrzysty projekt uchwały. Na koniec chciałam zapytać: 

Pani Naczelnik rozumiem, że stypendia na 2023 r. jeśli przyjmiemy tą uchwałę to będą 

przyznane według tego regulaminu, który dzisiaj przyjmiemy? 
 

Magdalena Kaiser – Naczelnik Wydziału Oświaty i Sportu: 

Tak. 
 

Damian Polak – Radny RMI: 

Pani Naczelnik, czy w umowach stypendialnych, które są zawierane z młodymi 

sportowcami są jakieś zapisy na temat promowania Miasta Inowrocławia na różnego 

szczeblu turnieju, że w ramach tego stypendium Miasto jest promowane, gdzieś tam 

dostaną, jakiś emblemat, trykot lub baner, aby promować Miasto? I czy są jakieś 

zapisy mówiące o komunikacji między tymi sportowcami, a Urzędem Miasta, żeby 

informować o wszystkich osiąganych sukcesach? Tak, żeby można było się też 

pochwalić osiągnięciami inowrocławskich sportowców.  
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Magdalena Kaiser – Naczelnik Wydziału Oświaty i Sportu: 

Do tej pory akurat nie mieliśmy w tych umowach takiego zapisu, ale zawsze można 

zapisać. Jeśli chodzi o stypendia to nie było tego. A jeżeli chodzi o drugie pytanie to 

tak, sportowcy chwalą się, są ich sukcesy zamieszczane na naszej stronie, mamy  

z nimi kontakt. Także do tej pory to jakoś dobrze funkcjonowało.  

 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytania do projektu uchwały i dyskusja. Przystępujemy do 

głosowania. 
 

Głosowanie 8 – za podjęciem uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad, 

trybu przyznawania i pozbawiania oraz rodzajów i wysokości stypendiów sportowych 

dla osób fizycznych za osiągnięte wyniki sportowe. 
 

Wynik głosowania: za -  23, przeciw – 0, wstrzym. się – 0. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 9 do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr LXVI/577/2023 w sprawie określenia 

szczegółowych zasad, trybu przyznawania i pozbawiania oraz rodzajów i wysokości 

stypendiów sportowych dla osób fizycznych za osiągnięte wyniki sportowe. 

 

Ad 11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania 

z działalności merytorycznej Biblioteki Miejskiej im. Jana Kasprowicza 

w Inowrocławiu za 2022 r.: 
 

Adriana Szymanowska – Naczelnik Wydziału Kultury i Promocji i Komunikacji 

Społecznej:  

Przedstawiła projekt uchwały.  
 

Elżbieta Jardanowska – Przewodnicząca Komisji Oświaty i Kultury: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 

 

Zapytania do projektu uchwały i dyskusja:   

Nie było. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytania do projektu uchwały i dyskusja. Przystępujemy do 

głosowania. 
 

Głosowanie 9 – za podjęciem uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania 

z działalności merytorycznej Biblioteki Miejskiej im. Jana Kasprowicza 

w Inowrocławiu za 2022 r. 
 

Wynik głosowania: za -  23, przeciw – 0, wstrzym. się – 0. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 10 do protokołu. 
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Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr LXVI/578/2023 w sprawie przyjęcia 

sprawozdania z działalności merytorycznej Biblioteki Miejskiej im. Jana Kasprowicza 

w Inowrocławiu za 2022 r. 

 

Ad 12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania 

z działalności merytorycznej Kujawskiego Centrum Kultury w Inowrocławiu za 

2022 r.: 

 

Adriana Szymanowska – Naczelnik Wydziału Kultury i Promocji i Komunikacji 

Społecznej:  

Przedstawiła projekt uchwały.  

 

Elżbieta Jardanowska – Przewodnicząca Komisji Oświaty i Kultury: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 

 

Zapytania do projektu uchwały i dyskusja:   

Nie było. 

 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytania do projektu uchwały i dyskusja. Przystępujemy do 

głosowania. 
 

Głosowanie 10 – za podjęciem uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania 

z działalności merytorycznej Kujawskiego Centrum Kultury w Inowrocławiu za 

2022 r. 
 

Wynik głosowania: za -  21, przeciw – 0, wstrzym. się – 2. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 11 do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr LXVI/579/2023 w sprawie przyjęcia 

sprawozdania z działalności merytorycznej Kujawskiego Centrum Kultury 

w Inowrocławiu za 2022 r. 

 

Ad 13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania  

z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny w 2022 r. wraz z wykazem 

potrzeb na 2023 r. 
 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia: 

Przedstawił projekt uchwały wraz z autopoprawką.   
 

Lidia Stolarska – Przewodniczącą Komisji Zdrowia, Rodziny i Pomocy Społecznej:    

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały.  

 

Maria Stępniowska – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały.  
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Zapytania do projektu uchwały i dyskusja:   

Nie było. 

 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytania do projektu uchwały i dyskusja. Przystępujemy do 

głosowania. 
 

Głosowanie 11 – za podjęciem uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji 

zadań z zakresu wspierania rodziny w 2022 r. wraz z wykazem potrzeb na 2023 r. 
 

Wynik głosowania: za -  22, przeciw – 0, wstrzym. się – 0. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 12 do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr LXVI/580/2023 w sprawie przyjęcia 

sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny w 2022 r. wraz  

z wykazem potrzeb na 2023 r. 

 

Ad 14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia raportu z wykonania  

w 2022 r. Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2022-2025 i efektów 

jego realizacji: 
 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia: 

Przedstawił projekt uchwały wraz z autopoprawką.  
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Rodziny i Pomocy Społecznej:    

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały.  

 

Maria Stępniowska – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały.  

 

Zapytania do projektu uchwały i dyskusja:   

Nie było. 

 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytania do projektu uchwały i dyskusja. Przystępujemy do 

głosowania. 
 

Głosowanie 12 – za podjęciem uchwały w sprawie przyjęcia raportu z wykonania  

w 2022 r. Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2022-2025  

i efektów jego realizacji. 
 

Wynik głosowania: za -  23, przeciw – 0, wstrzym. się – 0. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 13 do protokołu. 
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Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr LXVI/581/2023 w sprawie przyjęcia 

raportu z wykonania w 2022 r. Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2022-2025  

i efektów jego realizacji. 

 

Ad 15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia programu opieki 

nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 

terenie Miasta Inowrocławia na 2023 r.: 
 

Urszula Marczewska – Naczelnika Wydziału Gospodarki Komunalnej, Środowiska 

i Rolnictwa: 

Przedstawiła projekt uchwały.  
 

Grzegorz Piński – Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Bezpieczeństwa 

Obywateli i Ochrony Środowiska: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały.  

 

Maria Stępniowska – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały.  
 

Zapytania do projektu uchwały i dyskusja:   

Nie było.  
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytania do projektu uchwały i dyskusja. Przystępujemy do 

głosowania. 
 

Głosowanie 13 – za podjęciem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia 

programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Miasta Inowrocławia na 2023 r. 
 

Wynik głosowania: za -  23, przeciw – 0, wstrzym. się – 0. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 14 do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr LXVI/582/2023 w sprawie określenia 

programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Miasta Inowrocławia na 2023 r. 

 

Ad 16. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

zaliczenia ulic do kategorii dróg gminnych i ustalenia ich przebiegu: 
 

Bogusława Mikołajczak – Naczelnika Wydziału Dróg i Transportu: 

Przedstawiła projekt uchwały.  
 

Jacek Bętkowski – Przewodniczący Komisji Ładu Przestrzennego, Gospodarki 

Nieruchomościami i Spraw Mieszkaniowych: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 
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Zapytania do projektu uchwały i dyskusja:   

Nie było. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytania do projektu uchwały i dyskusja. Przystępujemy do 

głosowania. 
 

Głosowanie 14 – za podjęciem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zaliczenia 

ulic do kategorii dróg gminnych i ustalenia ich przebiegu. 
 

Wynik głosowania: za -  22, przeciw – 0, wstrzym. się – 0. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 15 do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr LXVI/583/2023 zmieniającą uchwałę 

w sprawie zaliczenia ulic do kategorii dróg gminnych i ustalenia ich przebiegu. 
 

Ad 17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Miasta Inowrocławia dla 

obszaru położonego w rejonie ulic: Świętokrzyskiej i Studziennej: 
 

Romuald Kaiser – Naczelnik Wydziału Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomości: 

Przedstawił projekt uchwały.  
 

Jacek Bętkowski– Przewodniczący Komisji Ładu Przestrzennego, Gospodarki 

Nieruchomościami i Spraw Mieszkaniowych: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały.  
 

Zapytania do projektu uchwały i dyskusja:   

Głos zabrał radny: Jacek Tarczewski.  
 

Jacek Tarczewski – Radny RMI: 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo, pytanie do Pana Naczelnika, jeżeli to nie 

jest sprzeczne z RODO to prosiłbym o wskazanie właściciela obiektu. I pytanie, bo 

mówił Pan, że jest dominujący obszar zabudowy wielorodzinnej. Właśnie w tym jest 

problem, że była w planie przewidziana zabudowa jednorodzinna. Wielorodzinne, 

wielokondygnacyjne często są w sprzeczności z istniejącymi zabudowaniami 

jednorodzinnymi, bo mało kto sobie życzy, żeby wyrastał nagle obok domku 

jednorodzinnego, jakiś gigant w postaci bloków i wszyscy z balkonów zaglądali.  To 

dotychczas dość intymne środowisko, jakim jest jakiś ogród, więc często to potem 

koliduje z interesami tychże właścicieli. I potem są na to niepotrzebne skargi, czy 

uwagi. Jeżeli tu nie ma tej kolizji to przyjmuję, że jest zasadne, żeby ten plan zmieniać. 

A jeśli ma to spowodować jakieś niepotrzebne sąsiedzkie spory to wolałbym tego 

uniknąć.  
 

Romuald Kaiser – Naczelnik Wydziału Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomości: 

Uchylę się od odpowiedzi na pytanie pierwsze, właśnie z uwagi na ochronę danych 

osobowych. Natomiast, jeżeli chodzi o drugą kwestię to istotna uwaga. Rzeczywiście 
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z tego co obserwujemy to ten konflikt w zabudowie jednorodzinnej, wielorodzinnej 

jest chyba jednym z najistotniejszych konfliktów na terenie rozwijającego się miasta. 

W tym rejonie (można dostrzec to na mapce) dominuje po sąsiedzku zabudowa 

wielorodzinna. Także tutaj nie spodziewałbym się konfliktu. A ta sytuacja, kiedy 

jednorodzinna z wielorodzinną sąsiadowała to jest zaszłość bardziej historyczna. Ale 

słuszna uwaga. Skupiamy uwagę na wzajemnym sąsiedztwie. Dziękuję bardzo.  
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytania do projektu uchwały i dyskusja. Przystępujemy do 

głosowania. 
 

Głosowanie 15 – za podjęciem uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Miasta Inowrocławia dla 

obszaru położonego w rejonie ulic: Świętokrzyskiej i Studziennej. 
 

Wynik głosowania: za -  22, przeciw – 0, wstrzym. się – 0. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 16 do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr LXVI/584/2023 w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

Miasta Inowrocławia dla obszaru położonego w rejonie ulic: Świętokrzyskiej  

i Studziennej. 

 

Ad 18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Miasta Inowrocławia dla 

obszaru położonego w rejonie ul. Świętokrzyskiej – Teatr Letni: 
 

Romuald Kaiser – Naczelnik Wydziału Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomości: 

Przedstawił projekt uchwały.  
 

Ewa Kempska – Przewodnicząca Komisji Uzdrowiskowej: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały.  
 

Jacek Bętkowski– Przewodniczący Komisji Ładu Przestrzennego, Gospodarki 

Nieruchomościami i Spraw Mieszkaniowych: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały.  
 

Zapytania do projektu uchwały i dyskusja:   

Głos zabrali radni: Jacek Tarczewski, Patryk Kaźmierczak, Elżbieta Jardanowska.  
 

Jacek Tarczewski – Radny RMI: 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo tutaj dotykamy dość poważnego problemu, 

a mianowicie wchodzimy w strefę uzdrowiskową i tak, jak przedstawiała opinię Pani 

Przewodnicząca naszej Komisji, wcale tak przejrzyście ten projekt uchwały nie został 

nam przedłożony przez Pana Naczelnika Kaisera. Również Pan Naczelnik Michał 

Jaśtak troszkę wprowadził nas w błąd swoimi wypowiedziami. Proszę zwrócić uwagę, 

że w tym projekcie dotykamy zasadniczych parametrów, a mianowicie maksymalną  
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i przekraczalną linię zabudowy, zmieniamy, zwiększamy wysokość zabudowy, 

zmieniamy geometrie dachu, zmniejszamy procentowy udział powierzchni 

biologicznie czynnej i zmniejszamy liczbę miejsc parkingowych. Wszystko to, co 

dotychczas było niemalże nietykalne dla wszystkich innych inwestorów w strefie 

uzdrowiskowej … . 
 

(nagranie z obrad sesji zawierające pełną wypowiedź radnego udostępniono na stronie internetowej: 

bip.inowroclaw.pl) 
 

Patryk Kaźmierczak – Radny RMI: 

Szanowni Państwo, najpierw krótkie pytanie do mojego przedmówcy. Panie radny, 

mówił Pan o złamaniu przepisów, czy jest Pan w stanie konkretnie wskazać te 

przepisy? Czy po prostu Pan plecie, co Panu ślina na język przyniesie? Ale proszę  

o szczerą odpowiedź. Mówił Pan o dylemacie. Co z tego, że środki są przekazywane, 

że ma Pan dylemat, czy głosować za, czy te środki będą oddawane, czy też nie. 

Powiem tylko, że Pana koledzy dzisiaj tego dylematu nie mieli. Mimo tego, że 

przyjmowaliśmy środki rządowe na pomoc dla Ukraińców i na tzw. dodatki 

energetyczne bez żadnego uzasadnienia. Milczeniem bez słowa wyjaśnienia 

zagłosowali wszyscy obecni radni PiS przeciwko. Użył Pan takiego sformułowania, 

że na Komisji nie wszystko zostało dobrze wyjaśnione, że w jakiś sposób zostaliśmy 

tutaj wprowadzeni w błąd. Szanowni Państwo, otóż nie jest to zgodne z prawdą. Wręcz 

przeciwnie w trakcie Komisji wszystko zostało nam bardzo dobrze wyjaśnione … . 
 

(nagranie z obrad sesji zawierające pełną wypowiedź radnego udostępniono na stronie internetowej: 

bip.inowroclaw.pl) 
 

Elżbieta Jardanowska – Przewodnicząca Komisji Oświaty i Kultury: 

Szanowni Państwo, przygotowując się do tej wypowiedzi również wynotowałam  

z Pana wypowiedzi to, co mnie bardzo zabolało. Zarzuca Pan radnym złamanie 

przepisów. Prosiłabym nie formułować takich wniosków, bo przepisów ja nie łamię, 

może nie wszystkie znam, to opieram się na pracy naczelników lub dopytuję. I nikt 

nie zgłaszał, że w jakimkolwiek punkcie będę zmuszona do złamania przepisów. 

Trzymajmy się tego, co przyjęliśmy, że będziemy zmieniać przepisy. Czy warto te 

przepisy zmieniać. Otóż Panie radny powiem Panu tak szczerze, ja myślałam, że po 

raz pierwszy i od czasy, kiedy wspólnie pracujemy Pan będzie orędownikiem tego 

projektu. A wie Pan dlaczego? Dlatego, że jest Pan dla mnie człowiekiem, który jest 

takim estetą. Dla Pana jest ważne to, żeby wszystko było ładne, eleganckie i piękne. 

I wie Pan wydaje mi się, że dzisiaj podawać kulturę to nie znaczy tłoczyć ludziom do 

głowy byle co i byle gdzie … .  

 
(nagranie z obrad sesji zawierające pełną wypowiedź radnej udostępniono na stronie internetowej: 

bip.inowroclaw.pl) 
 

Ewa Koman – Zastępca Prezydenta Miasta Inowrocławia: 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, dziękuje moim przedmówcom, bo 

w większości sprawy, które chciałam poruszyć zostały już tutaj omówione. Odniosę 

się tylko do kilku kwestii, do takiej najważniejszej. Panie radny, my na tej sali 
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zmieniamy przepisy, a nie łamiemy prawo. Chciałabym, żeby to bardzo wyraźnie 

wybrzmiało na samym początku mojej wypowiedzi. My, Państwo przystępujecie tutaj 

do zmiany przepisów prawa, a nie do ich łamania. A jeżeli chodzi o sam projekt 

i o Teatr Letni, może trochę chronologii, bo wdarła się tutaj odrobina chaosu. Miasto 

Inowrocław aplikowało o środki w ramach konkursu z Polskiego Ładu na polskie 

uzdrowiska. Tam były specyficzne zapisy, szczególne uwarunkowania i musieliśmy 

przygotować taki projekt, który wpisywał się w warunki tego konkursu. Jednym 

z takich projektów był ten dotyczący Teatru Letniego. Został oceniony pozytywnie 

i środki Miasto Inowrocław otrzymało. Wówczas przystąpiliśmy do ogłoszenia 

przetargu na projekt dopiero po tym fakcie, ponieważ nie projektujemy na półkę, tylko 

projektujemy pod konkretne inwestycje. Przystąpiliśmy do ogłoszenia przetargu, a 

następnie projekt zaczął być opracowywany. I co ważne, został podzielony na etapy. 

Wiedzieliśmy, że jest to trudne zadanie, że nie zostanie sfinansowane z tej edycji 

całość tego zadania, ponieważ jest to zadanie kosztowne, zostało podzielone na etapy. 

Jednym z etapów (ten pierwszy) będzie realizowany, o czym Pan Prezydent 

opowiedział i przy okazji poinformowania  mieszkańców o tym pierwszym etapie, 

została zaprezentowana koncepcja, gdzie docelowo Miasto Inowrocław dąży do tego, 

w jakim kształcie ten projekt ma zostać zrealizowany. Plany miejscowe mówią  

o ogólnych zapisach. W momencie, kiedy do pracy przystąpił projektant, budowlaniec, 

architekt, ale przede wszystkim akustyk, bo tutaj bardzo dużą rolę odegrała praca 

akustyka. Będzie to obiekt odpowiadający najwyższym standardom jakości, jeżeli 

chodzi o korzystanie z tego typu usług. W tym momencie przystępujemy  

i występujemy do Państwa, do radnych po to, aby te zapisy tak zmodyfikować  

i dostosować, aby w tych niewielkich zmianach, bo nie są to radykalne zmiany 

Szanowny Panie radny dostosować ten obiekt tak, aby w tym miejscu, w tej przestrzeni 

nie zdominował strefy uzdrowiskowej, a przepięknie wkomponował się w tą strefę 

i służył naszym mieszkańcom przez kolejne kilkadziesiąt lat.   
 

Patryk Kaźmierczak – Radny RMI: 

Chciałem się przypomnieć Panie radny, czy uzyskam odpowiedź na moje pytanie, 

które przepisy mielibyśmy złamać konkretnie? 
 

Jacek Tarczewski – Radny RMI: 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo, dyskusja nad projektem nie polega na tym 

co, kto powiedział tylko dyskusja nad projektem. Każdy ma prawo się wypowiedzieć 

do projektu, który jest obradowany. A swój finał mamy w głosowaniu. I to wszystko. 

Ja nie mam obowiązku przed Państwem się tłumaczyć z tego co powiedziałem, i żeby 

ktoś mnie odpytywał. Takiego zwyczaju tutaj nie ma na sali sesyjnej. Dziwię się, że 

Pan Przewodniczący tej dyskusji nie przerwał wcześniej, bo jakieś osobiste do mnie 

wycieczki, czy ja coś lubię, czy nie lubię, czy chodzę, czy nie chodzę. Pewnych rzeczy 

to ja nawet nie mówiłem, więc nie czuję się w obowiązku, żeby Państwu tu 

odpowiadać i tłumaczyć się z moich wypowiedzi.  
 

Patryk Kaźmierczak – Radny RMI: 

Panie radny już kończąc, to ¾ Pana wypowiedzi było osobistą wycieczką pod adresem 

Prezydenta. I można to odsłuchać.   
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Ryszard Brejza – Prezydent Miasta Inowrocławia: 

Przykro mi to powiedzieć, ale to taki typowo PiS-owski głos Pana radnego, niemalże 

propagandowy z TV PiS. Tak to odbieram, te „argumenty”, które Pan przedstawił. 

Słowo Brejza pojawiało się tak często, jak na pasku Brejza pojawiało się nieraz 

i będzie pojawiało się jeszcze w wiadomościach telewizyjnych. Zeszło to na dół. Nie 

wiem, jakieś szkolenia Państwo odbywacie ogólnopolskie, czy co? Taką politykę 

realizujecie. To jest okrutne, to jest straszne. Nie będę robił Panu żadnych przytyków 

poza tym. Chciałbym wyjaśnić, że nieprawdziwa jest informacja podana przez Pana 

radnego Jacka Tarczewskiego dotycząca tego, że rzekomo w tej strefie nie było  

żadnych zmian planów i to w takim zakresie jeszcze. Były zmiany w strefie 

uzdrowiskowej w ostatnich latach. Były zmiany planów o większym zakresie, dla 

wielokrotnie większego obszaru, o wielokrotnie większych skutkach … .   
 

(nagranie z obrad sesji zawierające pełną wypowiedź Prezydenta udostępniono na stronie 

internetowej: bip.inowroclaw.pl) 

 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytania do projektu uchwały i dyskusja. Przystępujemy do 

głosowania. 
 

Głosowanie 16 – za podjęciem uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Miasta Inowrocławia dla 

obszaru położonego w rejonie ul. Świętokrzyskiej – Teatr Letni. 
 

Wynik głosowania: za -  20, przeciw – 0, wstrzym. się – 2. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 17 do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr LXVI/585/2023 w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

Miasta Inowrocławia dla obszaru położonego w rejonie ul. Świętokrzyskiej – Teatr 

Letni. 

 

Ad 19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Miasta Inowrocławia dla 

obszaru położonego w rejonie ulic: Przypadek, Poprzecznej i Biskupa Antoniego 

Laubitza: 
 

Romuald Kaiser – Naczelnik Wydziału Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomości: 

Przedstawił projekt uchwały.  
 

Jacek Bętkowski – Przewodniczący Komisji Ładu Przestrzennego, Gospodarki 

Nieruchomościami i Spraw Mieszkaniowych: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały.  
 

Zapytania do projektu uchwały i dyskusja:   

Nie było. 
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Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytania do projektu uchwały i dyskusja. Przystępujemy do 

głosowania. 
 

Głosowanie 17 – za podjęciem uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Miasta Inowrocławia dla 

obszaru położonego w rejonie ulic: Przypadek, Poprzecznej i Biskupa Antoniego 

Laubitza. 
 

Wynik głosowania: za - 22, przeciw – 0, wstrzym. się – 0. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 18 do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr LXVI/586/2023 w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

Miasta Inowrocławia dla obszaru położonego w rejonie ulic: Przypadek, Poprzecznej 

i Biskupa Antoniego Laubitza. 

 

Ad 20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy (Edmunda 

Borowskiego): 
 

Romuald Kaiser – Naczelnik Wydziału Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomości: 

Przedstawił projekt uchwały.  
 

Jarosław Kopeć – Przewodniczący Komisji Statutowej i Nazewnictwa 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały.  
 

Zapytania do projektu uchwały i dyskusja:   

Nie było. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytania i dyskusja. Przystępujemy do głosowania. 
 

Głosowanie 18 – za podjęciem uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy (Edmunda 

Borowskiego). 
 

Wynik głosowania: za -  21, przeciw – 0, wstrzym. się – 0. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 19 do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr LXVI/587/2023 w sprawie nadania 

nazwy ulicy (Edmunda Borowskiego). 

 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 
 

Wysoka Rado przypomnę tylko, że w materiałach na sesję otrzymaliście Państwo 

dokumenty dotyczące skargi, które zawierają dane osobowe. Z uwagi na fakt, że nasze 

obrady są transmitowane na żywo w BIP oraz na stronie Miasta Inowrocławia, proszę 
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wszystkich, którzy wezmą udział w dyskusji, o przestrzeganie zasad ochrony danych 

osobowych, zgodnie z przepisami obowiązującymi w tym zakresie. 

 

Ad 21. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi: 
 

Danuta Jaskulska – Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji: 

Przedstawiła projekt uchwały. 
 

Zapytania do projektu uchwały i dyskusja: 

Głos zabrał radny: Marcin Wroński. 
 

Marcin Wroński – Radny RMI: 

Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie, Szanowni Państwo, przy okazji tej skargi, 

którą rozpatrujemy i będziemy głosować to tak naprawdę ona przypomniała o jednej 

sprawie. Co prawda skarga jest powiązana z tym problemem. Na terenie Miasta 

Inowrocławia jest dużo linii, czy to wodociągowych, czy kanalizacyjnych. Sam 

znałem i znam takie nieruchomości, gdzie przez wiele lat nie była zinwentaryzowana 

linia wodociągowa, a mieszkańcy dostawali rachunki, były liczniki, a linia nie 

widniała w ogóle w ewidencji wodociągów. I podobnie jest w tym przypadku, że jest 

niezinwentaryzowana sieć kanalizacyjna. To jest spółka miejska. Miasto sprawuje 

nadzór właścicielski przez Radę Nadzorczą. I z tego miejsca chciałbym zaapelować, 

żeby wpłynąć na spółkę, żeby jak najszybciej zinwentaryzowała takiego typu 

przyłącza. Wtedy nie będzie problemów, gdzie taka kanalizacja się zapycha, na jakiej 

nieruchomości, czy w innych przypadkach. To jest tak naprawdę niepoważne, bo linie 

nie istnieją na mapach, a mieszkańcy dostają na fakturze opłatę za wodę i za 

odprowadzenie ścieków.   
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytania do projektu uchwały i dyskusja. Przystępujemy do 

głosowania. 
 

Głosowanie 19 – za podjęciem uchwały i uznaniem skargi za bezzasadną. 
 

Wynik głosowania: za - 16, przeciw – 0, wstrzym. się – 7.  
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr LXVI/588/2023 w sprawie 

rozpatrzenia skargi. 

 

Ad 22. Wolne wnioski i informacje bieżące: 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Czy w tym punkcie ktoś z Państwa chciałby przedstawić informacje lub złożyć 

wnioski dotyczące organizacji pracy Rady i Komisji?  
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Damian Polak – Radny RMI: 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado mam pytanie do Pana Przewodniczącego, bo  

9 marca złożyłem za pomocą platformy e-PUAP pismo, z prośbą o zwołanie 

nadzwyczajnej sesji RMI i przyjęcie apelu w obronie naszego honorowego obywatela 

Miasta Inowrocławia Jana Pawła II. Do tej pory to pismo jest bez odzewu ze strony 

Pana Przewodniczącego. Czy dotarło to pismo do Pana? I czy wysłał Pan to pismo do 

radnych, bo o to prosiłem? I co dalej w tym temacie? Będziemy występować  

w obronie naszego honorowego obywatela Miasta Inowrocławia, czy pozostawimy 

ten temat bez komentarza Rady Miejskiej?   
 

Patryk Kaźmierczak-radny RMI: 

Pan radny powinien mieć e-maile do radnych i nie traktować Przewodniczącego, 

brzydko mówiąc, jak sekretarkę, ale to jest kwestia wychowania. Szanowni Państwo 

chciałbym zaapelować do was wszystkich, żebyśmy z kulturą traktowali pracowników 

Urzędu Miasta. To co miało miejsce w trakcie ostatniej Komisji Uzdrowiskowej 

absolutnie nie może się powtórzyć. My możemy między sobą dyskutować, możemy 

się nie zgadzać, możemy sobie różne rzeczy polityczne wytykać. Natomiast to, co 

miało miejsce na ostatniej Komisji Uzdrowiskowej, nie ma miejsca  na takie 

traktowanie naczelników przez radnych. Mam nadzieję, że tego typu sytuacja, brzydko 

mówiąc jak „grillowanie pracownika”, któremu nawet nie dano się do końca 

wysłowić, a przerywano wypowiedź, więcej się nie powtórzy.   
 

Damian Polak – Radny RMI: 

ad vocem  

Panie Wiceprzewodniczący, czy Pan zna różnicę między drogą formalną, a drogą 

nieformalną? Chciałem, żeby to pismo trafiło drogą formalną do radnych. Tak się 

postępuje, profesjonalnie, a nie wysyła e-maile, bo mam e-maile.   

 

Patryk Kaźmierczak – Radny RMI: 

Tak, oczywiście znam również adresy formalne radnych. I jako radny od kilku lat 

znam. Myślę, że pozostali radni również.   

   

Jacek Tarczewski – Radny RMI: 

Zwrócił się do Przewodniczącego RMI o zmianę harmonogramu, co do czasu pracy 

Komisji w Radzie Miejskiej.   
 

(nagranie z obrad sesji zawierające pełną wypowiedź radnego udostępniono na stronie internetowej: 

bip.inowroclaw.pl) 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

W odniesieniu do pytań Pana radnego Polaka, pismo wpłynęło. W tym piśmie 

przypomnę, że Pan i Pan Ireneusz Stachowiak zwrócili się o przyjęcie apelu w obronie 

Jana Pawła II. Do tego pisma nie załączyliście Państwo żadnego projektu apelu. Nie 

wiem, czy to taka praktyka z Pana strony jest, że nawołujecie do czegoś, a nie dajecie 

żadnych dokumentów. Przypomnę, że jeżeli chcieliście wywołać taki temat to trzeba 
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było załączyć projekt stanowiska lub apelu i zebrać podpisy co najmniej 6 radnych  

i złożyć mi na biurko … .  
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Odniósł się do zastrzeżeń Pana radnego Jacka Tarczewskiego, dotyczących posiedzeń 

Komisji.  
 

(nagranie z obrad sesji zawierające pełną wypowiedź Przewodniczącego RMI udostępniono na 

stronie internetowej: bip.inowroclaw.pl) 

 

Radni dyskutowali na temat obrad oraz czasu trwania Komisji, a także przebiegu 

Komisji Uzdrowiskowej. 

 

W dyskusji głos zabrali radni: Jacek Tarczewski, Ewa Kempska. 
 

(nagranie z obrad sesji zawierające pełną wypowiedź radnych RMI udostępniono na stronie 

internetowej: bip.inowroclaw.pl). 

 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Następną (roboczą) sesję przewiduję na dzień 24 kwietnia 2023 r. Materiały na sesję 

w statutowym terminie zostaną przesłane drogą elektroniczną. Przypominam również, 

że do 30 kwietnia br. należy złożyć oświadczenia majątkowe za 2022 r. Powinno ono 

być złożone według stanu na dzień 31 grudnia 2022 r. Oświadczenie majątkowe wraz 

z kopią PIT za rok poprzedni i jego ewentualną korektą, radni składają na ręce 

Przewodniczącego Rady lub u upoważnionego Naczelnika Biura Rady Miejskiej. 
 

Ad 23. Zakończenie obrad. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, zamykam LXVI sesję Rady Miejskiej 

Inowrocławia.   
 

Sesja trwała od godz. 1000 do godz. 1155. 

 

 

Przewodniczący 

Rady Miejskiej Inowrocławia 

 

/-/ Tomasz Marcinkowski 
Sekretarz obrad: 

 

/-/ Jacek Bętkowski 
 

Protokółowała: /-/ Monika Kozioł   

 

 

Nagranie z obrad sesji oraz imienne wykazy głosowań radnych udostępniono w Biuletynie Informacji 

Publicznej: bip.inowroclaw.pl  


